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“Zolang de ODE tariefstijging niet 
wordt aangepast, worden onder-
nemers feitelijk gedwongen om 
uit economische overwegingen 
terug te grijpen op energievoor-
zieningen die haaks staan op de 
ambities en doelstellingen van 
het Klimaatakkoord.” Dat stelt 
Adri-Bom-Lemstra, voorzitter van 
Glastuinbouw Nederland, in een 
brief die eind mei is gestuurd naar 
de leden van de Tweede Kamer. 

Het nog steeds uitblijven van aanpas-
sing van de ODE-heffing is de aanlei-
ding voor de brief, waarin ook het knel-
punt van de CO2-voorziening wordt 
aangekaart. Glastuinbouw Nederland 
heeft al meerdere keren aandacht ge-
vraagd voor de ODE-problematiek en 
de consequenties zijn door de Tweede 
Kamer ook vroegtijdig onderkend. Tot 
de gewenste aanpassing heeft de er-
kenning van de gevolgen voor de glas-
tuinbouwechter niet geleid. Wel kwam 
tijdens Prinsjesdag 2020 de toezegging 
dat er voor de glastuinbouw - en drie 
andere getroffen sectoren - geld wordt 
gereserveerd voor een compensatiere-
geling. 
“Uiteraard hebben wij die handrei-
king direct aangegrepen om invulling 
te kunnen geven aan de compensatie-
regeling. Met de ambtenaren van het 
ministerie van LNV is intensief en con-
structief samengewerkt om te komen 

tot een haalbare en werkbare regeling, 
ter compensatie van de getroffen be-
drijven. Helaas zonder het beoogde 
resultaat. Daarbij willen wij wel onze 
waardering uitspreken voor de inzet en 
betrokkenheid van de ambtenaren van 
LNV”, benadrukt Adri Bom-Lemstra.

CO2-voorziening
Ook de CO2-discussie sluimert voort. 
“Het is nog steeds onzeker of de be-
staande levering aan de glastuinbouw 
behouden kan blijven, of kan worden 
uitgebreid. De CO2 dreigt volledig te 
verdwijnen in opslag in de zeebodem. 
Met de huidige regelgeving is dat voor 
de industrie economisch gezien inte-
ressanter dan levering aan de glastuin-
bouw. Ook op dat gebied moet de over-
heid een ander signaal afgeven, mede 
gezien de klimaatdoelstellingen”, stelt 
de voorzitter. Momenteel werkt Glas-
tuinbouw Nederland, in samenwerking 
met de ambtenaren van LNV en EZK, 
aan verschillende oplossingsrichtin-
gen. “Maar we maken ons zorgen over 
de huidige ontwikkelingen.”

Oproep politiek
Zolang er geen structurele oplossing 
komt voor zowel de ODE-heffing als 
de CO2-voorziening, zal dit de energie-
transitie van de glastuinbouw blijven 
frustreren met de bovengenoemde 
consequenties als resultaat. Elektrifi-
catie is voor de glastuinbouw nou een-

maal een van de belangrijkste paden 
die bedrijven kunnen bewandelen in 
de energietransitie. Met als doel op 
termijn een klimaatneutrale sector te 
kunnen realiseren. “Wij hopen dat ook 
de Tweede Kamer haar verantwoorde-
lijkheid zal nemen en zich, samen met 

het ministerie van LNV en de glastuin-
bouwsector, zal inzetten om dat doel te 
bereiken”, aldus Adri Bom-Lemstra. De 
brief is mede ondertekend door Green-
ports Nederland, GroentenFruit Huis, 
Royal FloraHolland en de Rabobank.

Adri Bom-Lemstra: “Wij hopen dat ook de Tweede Kamer haar verantwoordelijkheid zal 
nemen.”  Foto: Fotostudio Vlekke

Bij de Werkgeverslijn land- en tuin-
bouw komt regelmatig de vraag binnen 
of een eerdere tegemoetkoming NOW 
leidt tot een lagere compensatie bij 
een nieuwe NOW-aanvraag. De Werk-
geverslijn heeft dit uitgezocht en het 
antwoord op de vraag is ‘nee’. 
De NOW-regeling geeft een compen-
satie voor een deel van de loonkosten 
als sprake is van een omzetdaling van 
meer dan 20%. Het UWV maakt voor 
de bepaling van het omzetverlies in 
de aanvraagperiode een vergelijking 
met de gemiddelde kwartaalomzet van 
2019. Hoe hoger de (te verwachten) om-
zetdaling is, hoe hoger de compensatie 
voor de loonkosten zal zijn.
Omdat de vergelijking wordt gemaakt 
tussen de omzet in 2019 en de omzet 
in de periode waarvoor NOW wordt 
aangevraagd (in 2020 of 2021), heb-
ben eerdere NOW-uitkeringen geen 
invloed op de hoogte van een nieuwe 
NOW-aanvraag.

Jaarrekeningenrecht
Voor het bepalen van de omzet wordt 
aangesloten bij het jaarrekeningen-
recht. Hierdoor worden een eventuele 
TVL-tegemoetkoming en een eventu-
ele Tegemoetkoming sierteelt en voe-
dingstuinbouw gezien als omzet voor 
de NOW. Als bedrijven deze tegemoet-
komingen hebben ontvangen voor de 
periode waarvoor nu NOW wordt aan-
gevraagd, dan vallen deze tegemoet-
komingen dus onder de omzet in die 
periode.
Meer informatie en rekenvoorbeelden 
zijn te vinden op de website van de 
Rijksoverheid. Of neem contact op met 
de Werkgeverslijn.

Leidt eerdere 
tegemoetkoming 
NOW tot lagere 
nieuwe NOW-
compensatie?

Om de doelstellingen voor 2027 in het 
kader van de Europese Kaderricht-
lijn Water te halen, moet de komende 
jaren nog het nodige gebeuren. ‘Maar 
het moet mogelijk zijn om die doelstel-
lingen met elkaar te realiseren’, zo me-
nen de waterspecialisten Arthur van 
den Berg (Glastuinbouw Nederland) 
en Robbert Ballings (Hoogheemraad-
schap Delfland). Dat zeggen zij in de 
uitzending van de podcast KasGesprek 
van Glastuinbouw Nederland over de 

kwaliteit van het oppervlaktewater in 
glastuinbouwgebieden.

Stand van zaken
In dit KasGesprek wordt een update 
gegeven van de kwaliteit van het op-
pervlaktewater in en rond glastuin-
bouwgebieden. Dit naar aanleiding 
van de waterkwaliteitsrapportages van 
de waterschappen, die de afgelopen 
weken zijn gepubliceerd. Wat is de hui-
dige situatie, hoe verhoudt zich dat tot 

pakweg tien jaar geleden, welke stap-
pen moeten er op korte termijn wor-
den gezet en door wie? Naar aanleiding 
van deze vragen geven themaspecialist 
Water Arthur van den Berg en senior 
handhaver Robbert Ballings hun me-
ning en visie.
Conclusie van Arthur van den Berg 
is dat de resultaten van 2020, waarin 
sprake is van stagnatie van de kwa-
liteitsverbetering, zeker een punt 
van aandacht moeten zijn. “Maar we 
moeten niet uit het oog verliezen wat 
door de telers de afgelopen jaren al is 
bereikt en wat ze daarvoor hebben ge-
daan. Bovendien is het beter om con-
clusies te trekken uit een langjarige 
periode dan uit een enkel jaar, omdat 
we nu eenmaal ook te maken hebben 
met invloeden van de natuur.”

Samenwerking
Robbert Ballings van Delfland erkent 
dat er de laatste jaren sprake is van een 
toenemend waterbewustzijn onder 
glastuinders. In de podcast gaat hij in 
op de resultaten in het beheergebied 
in de afgelopen jaren. Tevens belicht 
hij de ontwikkelingen op gebied van 
monitoring. Nieuwe technieken stellen 
het hoogheemraadschap in staat om 
steeds sneller en adequater calami-
teiten op te sporen. “Vervolgens is het 
zaak om in samenwerking met Glas-
tuinbouw Nederland ondernemers die 
in de fout zijn gegaan aan te spreken en 
herhaling te voorkomen.”
De podcast KasGesprek is te beluiste-
ren via de website van Glastuinbouw 
Nederland, maar ook via de bekende 
kanalen: Soundcloud, Spotify, Apple 
Podcast en Google Podcast.

Waterspecialisten in podcast KasGesprek: 

‘Tandje erbij voor betere kwaliteit 
oppervlaktewater’

In dit KasGesprek wordt een update gegeven van de kwaliteit van het 
oppervlaktewater in en rond glastuinbouwgebieden.    Foto: Glastuinbouw Westland

Glastuinbouw Nederland aan Tweede Kamer: 

ODE frustreert 
energietransitie 
nog steedsMoties gewas-

bescherming voor 
verdere vergroening 
glastuinbouw

Onlangs vond in de Twee-
de Kamer een algemeen 
overleg plaats over ge-
wasbescherming. Zeven 
politieke partijen (BBB, 

CDA, D66, Groen Links, PvdA, PvdD 
en VVD) waren actief in dit debat met 
onder andere (demissionair) Minister 
Schouten. In totaal zijn twaalf moties 
ingediend waarvan, na stemming, er 
zeven zijn aangenomen, vier verwor-
pen en één aangehouden.
Onder aanvoering van D66 zijn drie 
moties ingediend en aangenomen. 
Voor de glastuinbouw is het verzoek 
om de areaalgrens voor kleine gewas-
sen in de glastuinbouw te verhogen 
voor groene laag risicomiddelen. Dit 
is van groot belang om te zorgen dat 
voor de kleine gewassen, waar Neder-
land sterk in is, sneller een breder en 
groener middelenpakket voorhanden 
komt. 
Ook door D66, is samen met CDA, een 
motie ingediend over een apart loket 
bij Ctgb (toelating gewasbescher-
mingsmiddelen) waarbij laag risico 
middelen voorrang krijgen. De derde 
motie van D66, ook samen met CDA, is 
gericht op de biologische sector om te 
bekijken of het mogelijk is het aandeel 
biologische bloembollen en perkgoed 
dat wordt afgenomen door gemeen-
ten en provincies binnen afzienbare 
tijd te verhogen naar minimaal 25%. 
Glastuinbouw Nederland vindt het 
een goed initiatief om een duurzaam 
inkoopbeleid te hanteren bij de over-
heid, echter duurzaam produceren is 
(veel) meer dan wel of niet biologisch 
zijn. Glastuinbouw Nederland pleit 
dan ook voor inkoop van duurzaam 
geproduceerd perkgoed uit de glas-
tuinbouw.
Groen Links heeft, samen met de Par-
tij van de Arbeid, een motie ingediend 
over een lange termijn studie naar de 
gezondheidsgevolgen van blootstel-
ling aan bestrijdingsmiddelen. Deze 
motie is ook aangenomen. De motie 
van de BBB over scherp zijn op pola-
risatie en valse framing op het gebied 
van gewasbescherming is helaas ver-
worpen. Ook Glastuinbouw Neder-
land maakt zich zorgen over de toene-
mende polarisatie in de maatschappij. 
Objectieve en heldere communicatie 
door de overheid draagt bij aan her-
stel van het onderling vertrouwen.
De laatste aangenomen motie is van 
het CDA, samen met CU, D66 en VVD, 
over een plan van aanpak om de cri-
minele handel in illegale gewasbe-
schermingsmiddelen aan banden te 
leggen. Glastuinbouw Nederland staat 
hier ook achter, omdat deze activitei-
ten het imago van de sector ernstig 
schaden. 
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